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مرگ تدریجی در مناطق آزاد 
علی اقتصــاد؛ مدیر عامل جامعه 
کلوپ داران کیش نیز در این نشســت 
عنــوان کرد: صحبت هــای حضار در 
جلســه درد و دل های کسانی است که 
در کیش واقعا رنج و سختی کشیده اند 
. اقتصــاد گفت: جذابیت ها در کیش و 
در همه مناطق آزاد از بین رفته اســت و 
اگر اســتعلامی از بندرگاه کیش بگیرد 
می بینید که درصد خروج و مهاجرت 
کســانی که سالیان سال عمر خود را در 
جزیره کیش گذاشته اند چقدر بالا ست 
و این یک فاجعه است. وی با بیان  اینکه 
متاســفانه برخی قانون ها جاذبه های 
کیش را از بین می برد گفت: آب و هوای 
کیــش برای 4 یا 5 ماه جذاب اســت و 
زندگی در کیش سختیهای خاص خود 
را دارد . جذابیت کیش فری ذون بودن و 
معافیت از مالیات و خودروهای جذاب 
و ... بود که عملا ما اینها را امروز نداریم 
و سرمایه گذاران در حال از دست رفتن 
هستند و عده زیادی از سرمایه گذاران از 
کیش رخت بربسته اند. از شما به عنوان 
یــک فرد تاثیر گذار می خواهیم به درد 
دل ما کیشوندان را به گوش مجلسی ها 
برسانید چون متاسفانه مرگ تدریجی در 

مناطق آزاد فرا رسیده است! 
سیاســت های یک بام و دو 

هوا 
رامتین روشن؛ مدیرعامل  جامعه 
دفاتر خدمات مســافرتی و گرشگری 
کیش در این نشســت : باید این اصل را 
باید پپذیریم که جزیره کیش تنها منطقه 
ای در ایران اســت که تمام امور زیستی 
آن بر پایه گردشــگری است و با توجه 
به شرایط بین المللی موجود تنها نقطه 
عطف گردشگری ایران هم جزیر کیش 
خواهــد بود، ادامه داد: اگر این موارد را 
بپذیریم بســیاری از مشکلات حل می 
شــود. اگــر روزی دروازه های ورود 
گردشگر به کیش بسته شود معضلات 
اجتماعی، سیاسی وامنیتی برای جزیره 
بوجود می آید، چه بسا در دوران کرونا 
با سه ماه بسته شدن جزیره و پروازها غیر 
از کســانی که در استخدام دولتی بودند 
الباقــی نفرات به قول معروف از جیب 
می خوردند و اگر این موضوع از ســه 
ماه بیشتر می شد  تبعات ناگواری داشت 
امــا در هر صورت تبعات آن ادامه پیدا 
کــرد و امروز 167 آژانس هواپیمایی و 
گردشگری جزیره کیش دچار از دست 
رفتن و مهاجرت نیروی انسانی شدند 
و در ارائه خدمات افت کیفیت داریم  . 
روشن ادامه داد: ما متاسفانه با سیاست 
هــای یک بام و دو هوا روبرو هســتیم 
از یک طرف دم می زنیم که براســاس 
چشــم انداز 1404 به رشــد بیســت 
میلیونی گردشــگر در کشور برسیم از 
یک طرف سیاســت های خشــک و 
زمختی را بــر پیکره کیش تحمیل می 
کنیــم. اصلی ترین موضوع هم مالیات 
بــر ارزش افزوده اســت، دفاتر ما اعم 
از چارتر کنندگان، فروشــندگان بلیط 
پرواز و تور و همچنین فروشــندگان 
خدمات مسافرتی و گردشگری از 12 
ماه سال، ده ماه در حراجی بسر می برند 
و خدمــات را با حداقل قیمت ارائه می 
دهند تنها برای اینکه جذابیت در کیش 
ایجــاد کنند و هیچ حمایتی هم ندارند. 
در قالب این حراجیها مالیات بر ارزش 
افــزوده بر پیکر آن ها دشــنه محکمی 
است . مدیرعامل  جامعه دفاتر خدمات 
مسافرتی و گرشگری کیش با بیان اینکه 
با توجه به گزارشاتی که میبینیم با تداوم 
این روند بالغ بر 60 درصد آژانس های 
ما تا نیمه دوم ســال آینده ورشکست 
میشــوند یا از کارهای تخصصی خود 
خارج خواهند شــد  افزود : می توانیم 
با یکســری از سیاست های تشویقی و 
ریل گــذاری از این بحران عبور کنیم. 
روشــن از جام جهانــی 2022 قط به 
عنوان فرصت استثنایی پیش رو یاد کرد 
و گفت: می توانیم از این فرصت بالقوه 
استفاده کنیم و مناطق آزاد کشور بویژه 
جزیره کیش را برای جذب گردشــگر 
خارجی به عنوان یک مکان معرفی و از 
آن بهره برداری کنیم، اگر این رویداد را 
از دست بدهیم هیچ امکان دیگری برای 
عرض اندام نخواهیم داشت و رویدادی 
نسیت تا بتواند برای ما چنین آورده ای 
در سطح بین المللی داشته باشد. روشن 
در پایان ســخنان خود با بیان اینکه ما 
همه می خواهیم به دل دشــمن بزنیم 
اما ترســمان از ســتون پنجمی است 
که در دل ســپاه خودمان حضور دارد 
.وی افزود: در طول یک ســال و 8 ماه 
اخیر کرونا باعث شد تا خسارات مالی 
زیادی به کیش تحمیل شود. وی گفت 
:  میزان برآورد خســارات برای آژانس 
های هوایی معادل با خرید ســه فروند 
هواپیمای مســافر بــری جدید بود و 
انشااله بتوانیم با سیاست های تشویقی 
با کمک مجلس خسارات را تا حدودی 

رفع کنیم.
موضع دولت شفاف باشد

کاظم پناهــی؛ مدیرعامل جامعه 
مراکز پذیرایی در این نشســت با اشاره 
به اینکه در بحث شــفافیت و عدالت 
مالیاتی در کیش بخشنامه شفافی وجود 
ندارد و بالغ بر 380 رستوران به جزهتل 
ها و کافی شاپ هایی که در حال فعالیت 
هستند و به خاطر همین مشکلاتی که 
عنوان  شــد در هفته چنــد مورد برای 
تعطیلی مراجعه می کنند! پناهی گفت :  
فشارهای اقتصادی، مالیاتی، تهیه موارد 
اولیه غذایی و ... باعث این تصمیمات 
می شــود. تا زمانی کــه مناطق آزاد به 
ریل اصلــی خود بازنگــردد و قانون 
چگونگی اداره مناطق آزاد محقق نشود 
هیــچ فعالیتی صورت نخواهد گرفت. 
تا زمانیکه قوانیــن بخصوص مالیاتی 
شــفاف نشــود اوضاع بر همین منوال 
باقــی  خواهد ماند و خواهش می کنم 
حتما این بحث ها را روشن کنید . پناهی 
گفت: کسی قصد فرار مالیاتی ندارد اما 
بایــد موضع دولــت و مجلس در این 
خصوص شفاف  باشد که چرا باید بک 

بهره بردار 3 بار مالیات بدهد؟
بــی ثباتــی مدیریتــی در 

سازمان منطقه آزاد کیش 
علیرضا نوری از ســرمایه گذاران 
پیشکســوت کیــش که پــروژه های 

زیــادی مثل هتل، بولینــگ بازار مریم 
و ... در جزیره کیش حاصل ســرمایه 
گذاری بیش از ســی ساله او است در 
این نشســت با بیان اینکه دوستان همه 
درد هــا را گفتنــد و من تنها چیزی که 
می خواهم بگویم این است که بی ثباتی 
مدیریتی کیش را از بین ببرید ادامه داد: 
در سا لهای اخیر بی ثباتی های مدیریتی 
در همه بخش ها بیشترین آسیب ها را 
به جزیره وارد کرده است. ما با سرمایه 
گذاری های کلان صدها میلیارد تومان 
ضرر داده ایــم . نوری گفت: مدیریت 
کیش باید ثابت باشــد و زودتر تکلیف 
مدیران معلوم شود تا ما سرمایه گذاران 
هم تکلیف خود را بدانیم. نمی شود که 
منطقه ای ماهها با سرپرست اداره شود و 
من از شما خواهش می کنم کاری برای 
کیش کنید . بســیاری از پروژه ها روی 
زمین مانده اند چون توان تصمیم گیری 
در بدنه سازمان وجود ندارد ! مشکل ما 
مشکل مدیریتی است و باید کاری کرد. 
دلیلی برای حضور سرمایه 

گذار در مناطق آزاد وجود ندارد
مصطفی عظیمی؛ نماینده  کارخانه 
تولیــد دارویی  کیــش مدیفارم  نیز در 
این نشســت با ذکر مثالی سخنان خود 
را آغــاز کرد و گفت: من به عنوان یک 

صنعتگر باید مواد اولیه را از بندرعباس 
به سمت کیش ترخیص کنم و با وجود 
مشــکلات و چندین بار سوال جواب، 
بــا هزینه های  تولید و هزینه های چند 
برابر سرزمین اصلی و مشکلات آب و 
هوایی و نیروی انسانی که با هزینه بالاتر 
استخدام می شــوند تازه بعد از تولید 
و ارســال به سرزمین اصلی با توجه به 
مالیات و عوارضــی که قبلا پرداخت 
کرده ام، مجددا برای ورود به ســرزمین 
اصلی 9 درصد مالیات بر ارزش افزوده 
بایــد پرداخت کنم! اگر 20 کیلومتر آن 
طرف تر در بندر لنگه این کارها را انجام 
می دادم این مشکلات پیش رویم نبود. 
متاسفانه امروز هیچ مزیتی برای مناطق 
آزاد وجود ندارد و با این تفاســیر چرا 
ســرمایه گذار باید اینهمه دردسر را به 
خود تحمیل کند . اگر به این شکل پیش 
بــرود و قوانین دقیقا مطابق ســرزمین 
اصلی اجرا شود ســرمایه گذار دلیلی 

برای حضور در مناطق آزاد ندارد!
جای خالی نگاه نوآورانه  و 

شهر هوشمند در کیش 
میثم گیاهی که در این نشســت 
در حوزهــای ففن آوری چون شــهر 
هوشمند، اســتارت آپ ها و ... سخن 
می گفت با بیــان اینکه وقتی به کیش 

آمدیم گفتیــم چقدر فرصت در کیش 
وجــود دارد. قبــل از عزیمت به کیش 
در گوگل ســرچ کردیم و دیدیم چیز 
زیادی  راجع به کیش در گوگل نیست 
و فهمیدیــم این یعنــی فرصت! کیش 
در پیاده سازی مکانیزیم های نوآروانه 
فرصت خوبی اســت به مرکز نوآوری 
کیش رفتیم و فهمیدیم شهریورماه سال 
گذشته افتتاح شده اما کسی آن جا نبود! 
احتمالا امید ها از دســت رفته اســت، 
زحمت ها کشیده شده اما ثمری ندیده 
اند. گیاهی با بیان اینکه فعلا ایستاده ایم 
و اگر همین فشارها پابرجا باشد از قطر 
تا کانادا جا برای ما هســت و  از 200 تا 
500 هزار دلار ســرمایه برای یک کار 
نو آورانه اختصاص می دهند. این فعال 
حوزه استارت آپ که اولین شتابدهنده 
کیش را راه اندازی کرده اســت، ادامه 
داد: جزیــره کیش جایی برای تســت 
محصولات و شــروع یک فعالیت در 
حوزه نوآوری و کارآفرینی است و باید 
به این سمت برویم.امروز جزیره کیش 
بــا چهل هزار نفر ســاکن و دو میلیون 
گردشــگر در ســال در حوزه محتوا 
ضعیف عمل کرده اســت و جای نگاه 
نوآورانه استارتاپی و شهر هوشمند در 
کیش خالی است و امیدواریم اتفاقات 

مثبتی در این حوزه ها رقم بخورد.
رئیس کمیسیون اقتصادی 

مجلس در این نشست چه گفت ...
دکتر محمد رضــا پور ابراهیمی؛ 
رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس بعد 
از شــنیدن سخنان حاضرات در جلسه 
گفت: از تک تک صحبت ها اســتفاده 
کردم و همه دغدغه ها مورد تایید بنده 
و علاقمندیم به این مباحث ورود و در 
مواردی که مربوط بــه حوزه کاری ما 
است بتوانیم کمک کنیم. پورابراهیمی 
با بیان اینکه بنده علاقمندم که با حضور 
در مناطــق مختلف با فعالان اقتصادی 
جلسه داشته باشم و مشکلات را بشنوم، 
گفت:  روح حاکم بر صحبت های همه 
شــما این است که اگر بین منطقه آزاد و 
سرزمین اصلی تفاوت و ظرفیتی وجود 
دارد حتمــا باید در این رویکرد قوانین 
و مقررات شــفاف باشد و این قوانین 
و مقررات اجرایی شــود. این موضوع 
اصلی در سخنان شما به عناوین مختلف 

وجود داشت. 
"خلــق مزیت" به جای تکیه 
بر "مزیت های نسبی" در اقتصاد

رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس 
ضمن تشریح اقتصاد مبتنی بر"مزیت 
نسبی" مثل: ذخایز نفت، گاز، معدن و 

... گفت: در گذشته اقتصاد کشورها به 
نسبت وجود این مزیت های نسبی مورد 
ارزیابی قرار می گرفت اما امروز اقتصاد 
مبتنی بر "خلق مزیت" موضوعی است 
که در صحبت های آقای گیاهی وجود 
داشــت که از جنس ســرمایه گذاری 
دیگری اســت که لازم اســت سرمایه 
گذاران بــه این حوزه ورود کنند چون 
مــا در این حــوزه از زمان خودمان هم 
عقب تر هســتیم. اندیشه، دانش و فکر 
می تواند به خلق مزیت مبتنی بر رویکرد 
شرکت های دانش بنیان منجر شود که 
تا امروز حضور نیروهای جوان شایسته 
و توانمند تحــولات عظیمی را در این 

حوزه ها ایجاد کرده است. 
وجود مشــکلات ساختاری 
مدیریتــی در مناطق آزاد و ویژه 

اقتصادی
دکتر پورابراهیمی به مشــکلات 
ســاختاری مدیریتی در مناطق آزاد و 
ویژه اقتصادی اشــاره کرد و گفت: این 
مشــکلات تقریبا در همه مناطق آزاد 
وجود دارد . در سراســر کشــور و در 
مناطق آزاد و ویژه اقتصادی طرح های 
اقتصادی بسیار زیادی به دلیل عدم اتخاذ 
تصمیمات لازم در زمان مقتضی و عدم 
ثبات به معنای عدم تفویض اختیارات 

بــرای تصمیم گیری،  معلق مانده اند و 
هزینه ســنگینی برای سرمایه گذاری و 
نظام اقتصادی برجای گذاشــته  و می 
گــذارد. حتما باید این موارد بررســی 
شود تا مدیران و هیئت مدیره ها در هر 
منطقه بتوانند با اقتدار کار را به جلو ببرند 
و مســیر درست برای رسیدن به هدف 

را بپیمانند.
منافع سرمایه گذار به منافع 

اقتصاد کشور گره خورده است
رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس 
با بیان اینکه ایــن ضررها قبل از اینکه 
به فرد ســرمایه گذار آسیب وارد کند به 
اقتصاد کشور لطمه می زند افزود:  باید 
این نگاه وجود داشــته باشد که منافع 
سرمایه گذار به منافع اقتصاد کشور گره 
خورده اســت و اگر میخواهیم به منافع 
کشور فکر کنیم حتما باید منافع سرمایه 
گذار را هم در نظر بگیریم و این دو از هم 
جدا نیستند .پورابراهیمی ضمن تشریح 
این موضوع که عملکر اقتصادی در دنیا 
با نرخ رشد اقتصادی ارزیابی می شود 
و ارزش ناخالــص ملی در دنیا با کار و 
سرمایه تک تک سرمایه گذاران بوجود 
آمده اســت و سرانه رفاه را افزایش داده 
است افزود: علم اقتصاد می گوید تولید 
تقسیم بر جمعیت، شاخص سرانه رفاه 

را افزایش مــی دهد و باید بدانیم همه 
این بخش ها باهم عجین هستند و منافع 
اقتصادی و ملی کشور رابطه مستقیمی 

با منافع سرمایه گذار دارد. 
برنامه هفتم توسعه فرصتی 

برای بازنگری 
وی به پیــش نویس برنامه هفتم 
توسعه که در دســتور کار است اشاره 
کــرد و گفت: در حال ســپری کردن 
هفته های پایانی برنامه 5 ســاله ششم 
توسعه در اسفند ماه هستیم و به خاطر 
دو دوره دولــت قبلی و روی کار امدن 
دولت جدید لایحه ای ارائه نشــده و به 
این خاطر برنامه ششــم یک سال دیگر 
تمدید خواهد شد و طبق برنامه ریزی ها 
برنامه هفتم توسعه از سال 1402 شروع 
خواهد شد و این فرصت خوبی است 
با توجه به تجربیاتی که از مناطق آزاد در 
طول این سال ها  داشتیم در برنامه هفتم 

توسعه بازنگری هایی را داشته باشیم.
وجود دوگانگــی در وزارت 
اقتصــاد و مجموعه ریاســت 

جهموری
رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس 
بــه دلیل رفتــن مناطــق ازاد زیر نظر 
وزارت اقتصاد و دارایی اشــاره کرد و  
گفت: به دلیل اینکه مناطق آزاد جایگاه 

پاســخگویی را به دلیل عملکرد افراد 
مسئول در سازمان مناطق آزاد نداشت 
و مجلس هم روی این موضوع حساس 
بود، بــرای اینکه مناطــق آزاد را ذیل 
وزارتخانه ای پاســخگو کنند به دلیل 
وجود حــوزه های مرتبط ذیل وزارت 
اقتصــاد قرار گرفت. البتــه  علی رغم 
پاسخگویی وزارت اقتصاد، دوگانگی 
در وزارت اقتصاد و مجموعه ریاســت 
جهمــوری هنوز وجــود دارد که باید 
تکلیف آن روشــن واصلاحاتی انجام 

شود. 
عدم تحقق اهداف پیش بینی 

شده در برخی از مناطق آزاد 
پور ابراهیمــی به تصویب قانون 
چگونگی اداره مناطق آزاد اشاره کرد و 
گفت: هدف از تصویب این قانون این 
بود که مناطق آزاد ما بتوانند مانند مناطق 
آزاد جهان کــه تحولات عظیمی را در 
اقتصاد بوجود آوردند، موثر باشند. وی 
با بیان اینکه آن سال ها مثل امروز مولفه 
هایی مثل FATF و ... وجود نداشــت  
و هدف از ایجاد مناطق آزاد این بود که 
با توجه به شرایط و ظرفیت های آن روز 
بتوانیم از ظرفیت ها استفاده کنیم و فعالان 
مناطق مثل کشــورهای دیگر بتوانند 
تحت لوای نظام جمهوری اســلامی 

قدرتمند شــوند ادامه داد: با گذشــت 
چنــد دهه این اهداف بویژه در مناطقی 
با سابقه بیشتر مثل کیش که اولین است 
و انتظار هم از آن بیشتر بود محقق نشد. 
مناطق آزاد برای سرمایه گذار خارجی 
تشکیل می شود که برای سرمایه گذاری 
بیایند تا محدودیت های سرزمین اصلی 
را نداشته باشند، امکان صادرات داشته 
باشــند و دانش فنــی و دانش بنیان ها 
پایلوت شود اما خروجی عملکردی که 
انتظار می رفت ده ســال بعد از تشکیل 
این مناطق اتفاق بیفند، اتفاق نیفتاد؛شاید 
بگویید ما مقصر نیستیم! خب بایستی 
آسیب شناســی شود.رئیس کمیسیون 
اقتصادی مجلس با اشاره به اینکه کیش 
سرآمد مناطق آزاد کشور از نظر درآمد 
و حجم ســرمایه گذاریهای اقتصادی 
است و حجم سرمایه گذاری علی رغم 
همه مشکلات و تحریم ها دراین منطقه 
چندین برابر شده است افزود: ادامه این 
فعالیت ها و دلسوزی شما جز عشق و 

علاقه به وطن چیزی نیست . 
هــدف گــذاری بر ایــن بود که 
اتفاقات مثبــت در این مناطق بیفتد اما 
عملکرد بعضی مناطق متوسط، بعضی 
مناطق ضعیف و برخی مناطق متاسفانه 
فاجعــه بار بوده اســت که بر اســاس 

شاخص ارزیابی ها و آمار و ارقام مستند 
قابل ارائه است. 

فضای عمومــی برعلیه مناطق 
آزاد است

تعییــن حد و مرزهای منطقه آزاد 
موضوع دیگر مورد بحث پور ابراهیمی 
بــود و گفت: در برخــی از مناطق آزاد 
اصلا معلوم نیســت شما چه زمان وارد 
منطقه آزاد  می شــوید  و چه زمان از آن 
خارج می شــوید ! آیا در چنین منطقه 
ای کمرگ و مقررات صادرات واردات 
و ... و بــه طور کلــی قانون مناطق آزاد 
قابلیت اجرایی خواهد داشــت؟ وی با 
بیان اینکه وجــود مناطق آزاد به منزله 
قدرت ما در تصمیم گیری است گفت: 
فضای عمومی متاسفانه بر علیه مناطق 
آزاد بر اســاس عملکرد های شخصی 
مدیران، نقص زیر ســاخت ها به دلیل 
عملکرد ضعیف حاکمیت و... است اما 
برخی افــراد  در مجلس به جای اینکه 
موضوع را حل کنند صورت مســئله را 
پاک می کنندو این جفا به کشور است!  
پور ابراهیمی گفت: ما این گرفتاری را در 
دولت، مجلس و کمیسیون ها داریم و من 
می گویم آیا اگر در بیمارستانی پزشکی 
یا پرستاری تخلف کرده باشند و منجر به 
فوت یک یا چند نفر شده باشند آیا شما 

پزشک و پرستار متخلف را مجازات می 
کنید یا کل بیمارستان را می بندید؟ قطعا 
بیمارستان را که نفس آن خدمت است، 
تعطیل نمی کنید. مناطق آزاد هم مشابه 
همین وضعیت را دارند. اگر قبول داریم 
مناطق آزاد بازوان قدرتمند اقتصاد ایران 
هســتند باید آن ها را تقویت کنیم. پور 
ابراهیمی خطاب به حاضران در نشست 
گفت: دغدغه های شما درست است، 
نمی شود بگوییم ما منطقه آزاد داریم اما 
مزیــت های آن را بگیریم چنین چیزی 
وجود ندارد .اشــکالات باید نه توسط 
شما بلکه توسط مدیران اصلاح شود. ما 
باید مسیر حرکت را باز کنیم. منطقه آزاد 
در کشور یک مزیت بزرگ برای اقتصاد 
ایران است که می توانستیم بسیار از آن 

استفاده کنیم. 
پــای قانون ایســتاده ایم و 

مزیت ها باید بازگردانده شود 
پــور ابراهیمی بیان داشــت: در 
کمیســیون بحث ارزش افزوده مطرح 
شــد که آن هم موافق و مخالفانی دارد 
دهها پرونده تخلفات محرز اتفاق افتاده 
که مربوط به نوع مدیریت کسانی  است 
که تکالیف خود را به درستی انجام نداده 
اند و ربطی به سرمایه گذار که با امید به 
قوانین به سرمایه گذاری مشغول شده 

ندارد. با صراحت میگویم مناطق آزاد با 
همان قانونی که در سال 75 نوشته شده 
بایــد قدرتمند و قویتر به جلو حرکت 
کنــد و برخی اشــکالات اجرایی باید 
برطرف شــود. اگر کسی به اصل منطق 
آزاد ایراد دارد علمی اثبات کند ما تعطیل 
می کنیم و اما مکلفیم اجرای نامناسب 
قوانین را برطرف کنیم درســت است 
کــه ضف هایی وجــود دارد اما کیش 
جز بهترین مناطق آزاد در کشور است.

پور ابراهیمی با تشــریح جلساتی که 
با اعضای مجلس  ، دولت و شــورای 
نگهبان و ... در خصوص مشــکلات 
جــاری در خصوص مالیــات ارزش 
افزوده، خودرو و ... داشــت، گفت: به 
تک تک دستگاهها و مناطق نامه زدیم و 
گزارش عملکرد خواستیم و خصوصا 
در شــرایط تحریمی بایداز ظرفیت ها 
بیشتر استفاده کنیم چون عدم استفاده از 

این موقعیت خلاف منطق است .
رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس 
ادامــه داد: ما در مجلس عزم و اراده مان 
بر این است که از ظرفیت هایی که ایجاد 
شــده بهره ببریم و نواقص و ایرادات را 
برطرف کنیــم و جاهایی که از جایگاه 
اصلی خــود عدول کرده به جای خود 
بازگردانیم و مناطقی که عملکرد خوبی 
مثل کیش داشــته انــد را باید تقویت 
کنیم. ما پای قانون ایستاده ایم و مزیت 
ها باید بازگردانده شــود و آماده کمک 
هستیم. پور ابراهیمی به ایجاد مقدماتی 
برای تاسیس بانک افشور اشاره کرد و 
گفت: مذاکراتی با رئیس بانک مرکزی 
در تاسیس این بانک که بخشی از آن در 
ماهیت مناطق آزاد تعریف شده داشتیم 
که شرایط آن در مناطقی مثل کیش کاملا 
مهیا است. این موضوع الگوی موفقی 
در دنیا اســت که باید رصد شــود که 

بتوانیم آن را در کشور پیاده کنیم. 
رمــز ارزها پدیده ای که باید 

مدیریت شود
پور ابراهیمــی در بخش دیگری 
از ســخنان خود به دو مقوله استخراج 
و تبادل رمز ارزها اشــاره کرد و گفت: 
در بحث استخراج  در کشور می توانیم 
چرخه جریان تولید را که درآمد ارزی 
هــم در آن ممکن اســت ایجاد کنیم و 
کاملا موفق برای اقتصاد ایران در شرایط 
تحریمی اســت. اما متاســفانه اساس 
موضوع حذف شد و شرط گذاشتند که 
اگر بتوانند برق را خودش تامین کنند، 
قابل استخراج است . پیشنهاد ما در این 
خصوص استفاده از انرژی خورشیدی 
است که در اکثر مناطق کشور مثل کرمان 

و کیش و ... قابل اجرا است.
 وی گفت در تبادل موضوع فرق 
می کند رمز ارزهای خارج از کشور در 
ایران و عرضه و تقاضا ریســک بالایی 
دارد و اکثرا غیر مجاز است دلیل آن هم 
نداشتن زیر ســاخت و کامل و جامع 
شــکل نگرفتن آن است. پیش نویس 
قانون رمزر ارزها و تکالیفی برای آن در 
حال نوشتن است به هر حال این پدیده 
وجود دارد و باید مدیریت شود. به تعبیر 
دیگر چیزی به عنوان رمز ارز در کشور 
وجــود دارد اما بلاتکلیف اســت باید 
زودتر قوانین و مقررات آن مشــخص 
شود. ما آماده ایم برای جلسات مشترک 
و هر کمکی که بتوانیم باید برای افزایش 
ظرفیت مناطق آزاد کشــوانجام دهیم و 

این تکلیف ما است. 
پیشــنهادات تا اردیبهشت 
1401 به کمیســیون اقتصادی 

ارسال شود 
پــور ابراهیمــی در بخش پایانی 
سخنان خود گفت: آینده اقتصاد ایران 
را خــوب ارزیابی مــی کنم و معتقدم 
از مشــکلات ســخت عبور کرده ایم 
. میانگین نرخ رشــد اقتصــادی ما در 
سالهای گذشته صفر بود اما بنا بر پیش 
بینی بانک جهانی نرخ رشــد اقتصادی 
ما مثبت خواهد شــد . با همین رویکرد 
اتفاقات مثبتی در دولــت اتفاق افتاده 
اســت و نــگاه مثبت و گشایشــی در 
وضعیــت اقتصادی و وضعیت منابع و 
... قابل پیش بینی اســت. به تدریج از 
مشــکلات عبور می کنیم و اگر امروز 
اقتصاد به اینجا رســیده است به خاطر 

نگاه و علاقه به شما به کشور است. 
رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس 
شورای اسلامی گفت: به دنبال اجرای 
بهتر قانون چگونگی مدیریت مناطق آزاد 
هستیم تا با تقویت نقاط قوت، اصلاح 
نقاط ضعف و گنجاندن اهرم های اجرا 
و نظارت در مجلس شــورای اسلامی 
به نتیجه برســد، در این راستا نظرات و 
پیشنهادات دبیرخانه شورایعالی مناطق 
آزاد تجــاری و صنعتی اخذ شــده و 
انتظار می رود فعالان و سرمایه گذاران 
اقتصادی مناطق آزاد تجاری و صنعتی به 
عنوان پیشگامان این عرصه پیشنهادات 
خود را جمع بندی و تا اردیبهشت سال 
1401به کمیســیون اقتصادی مجلس  

شورای اسلامی ارسال کنند.
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